
RAADSVRAAG cf. art. 37 RvO   

Aan de voorzitter van de Raad van Roosendaal  

Betreft: Raadsvragen cf. art. 37 RvO  

Steller vragen: Corrie van Leerzem, Forum voor Democratie 

Onderwerp: Komst commando’s in Nispen

Kenmerk: 073-2024

Datum: 06-05-24

Geachte voorzitter,
 
Naar aanleiding van het persbericht: Nieuwe kazerne commando’s zuiden Roosendaal zijn de 
volgende raadsvragen opgesteld. Met de beoogde verhuizing van de commando’s van Roosendaal 
naar Nispen wordt er wederom een groot beroep gedaan op het buitengebied. De beoogde locatie 
betreft 70 hectares ten oosten van Nispen, waarvan 25 hectare bebouwt zal worden en de resterende 
45 hectares een grote groene buffer rondom de locatie zal worden. Op dit moment is dit gebied in 
gebruik door akkerbouw. Naar verwachting zal in 2026 bekend worden of de locatie daadwerkelijk 
geschikt is voor de KCT.
Vanaf 2026 wordt er ook al een beroep gedaan op het buitengebied door de komst van het Bravis 
Ziekenhuis op de Bulkenaar, wat tevens 48 hectare in beslag zal nemen. 
Daar bovenop komen ook nog al de andere opgaven zoals de zuidelijke ontsluitingsweg, recreëren, 
wonen en eventueel de nog vast te stellen 650 hectares gecreëerde natuur die ergens moet landen.  

Forum voor Democratie heeft over de mogelijke verhuizing van de KCT naar Nispen de volgende 
vragen. 

1. Is het college het ermee eens dat met beide ontwikkelingen er een stevig beroep wordt 
gedaan op het buitengebied?

2. Niet alles kan altijd & overal, is het college het ermee eens dat het buitengebied niet de prijs 
voor alles moet betalen om ontwikkelingen van de stad en dorpen op te vangen?

3. Is het college ervan bewust dat door beide mogelijk ontwikkelingen meer dan 1,5% van de 
totale productieve oppervlakte van het buitengebied verdwijnt waardoor onder andere 
voedsel, bloemen en toekomstig bio-based bouwmateriaal daar in de toekomst niet meer 
geteeld en gehouden kunnen worden?

4. Door het opheffen van de derogatie en de wens vanuit de overheid om de landbouw te 
extensiveren heeft het buitengebied juist meer grond nodig, hoe rijmt het college beide 
opgaven? Graag een nadere toelichting. 

5. Mocht de KCT doorgang vinden in 2026, gaat de gemeente dan een rol spelen bij het zoeken 
naar een gepaste oplossing voor de getroffen ondernemers die elders hun bedrijf moeten 
voortzetten?



Rondom de bebouwing op het terrein komt een groene buffer te liggen van zo’n 45 hectare.
6.  Wie gaat deze buffer aanleggen en door wie wordt dit betaald, door de gemeente of door 

het Rijk?
7. Wat gaat het aanleggen van deze groene buffer naar verwachting kosten?
8. Bosrijke gebieden zorgen hedendaags voor beperkingen voor het platteland en stedelijk 

gebied. In hoeverre gaat de nieuwe gecreëerde natuur gevolgen hebben voor de 
omwonenden en omliggende ondernemers? Graag een toelichting.
 

Namens,

Forum voor Democratie, Corrie van Leerzem


